
 

 

Ministeren 

 

 
Side 1/2 

17. december 2020 

 
Uddannelses- og 

Forskningsministeriet 

 

Børsgade 4 

Postboks 2135 

1015 København K 

Tel. 3392 9700 

 

www.ufm.dk 

 

CVR-nr. 1680 5408 

 

Ref.-nr.  

192035  

 

  

 

Social- og Indenrigsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 30. november 2020 har udvalget efter ønske fra Trine Torp (SF) stillet 

mig følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 117 

 

Hvornår påtænker regeringen at fremsætte et lovforslag, der gør det muligt for 

unge i efterværn at modtage SU og dermed følge op på: 

 den fælles beretning til B 121 (Forslag til folketingsbeslutning om at lade 

unge over 18 år anbragt uden for hjemmet få muligheden for at mostage 

SU, folketingsåret 2017-18), som et bredt flertal af partier, herunder det 

nuværende regeringsparti, vedtog, og 

 det tilsagn ministeren gav i svar på spm. 45 (SOU alm. del folketingsåret 

2018-19, 2. samling) om ”… at der skal findes en løsning snarest muligt”? 

Svar 

 

Jeg kan oplyse, at det ikke forudsætter en lovændring at give unge i efterværn 

mulighed for at tilvælge SU. Uddannelses- og Forskningsministeriet og Social- og 

Indenrigsministeriet har i fællesskab identificeret et muligt løsningskoncept, der 

kræver en praksisændring, herunder en præcisering af vejledninger og retningslin-

jer på både social- og SU-området.  

 

Det skyldes, at det i dag er en betingelse for at modtage SU, at man ikke modta-

ger anden offentlig forsørgelse, der tilsigter at dække leveomkostninger, jf. SU-

loven. Unge i efterværn på et anbringelsessted, som er i gang med en uddannel-

se, har derfor i dag ikke ret til SU, da efterværn på et anbringelsessted betragtes 

som anden offentlig forsørgelse, der dækker den unges livsførelse. 

 

For at unge i efterværn kan sikres adgang til SU, vil det være en forudsætning, at 

kommunen samtidig træffer afgørelse om egenbetaling over for den unge efter 

reglerne på det sociale område, og at den unge ikke modtager andre ydelser, der 

tilsigter at dække leveomkostninger.  

 

Jeg er stadig indstillet på at finde en løsning, hvis der er enighed om det i SU-

forligskredsen, som også er blevet præsenteret for min holdning. En løsning for-

udsætter, at der findes den nødvendige finansiering til dækning af de statslige 

merudgifter til SU.  

 

Social- og Indenrigsudvalget 2020-21
SOU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 118 

Offentligt
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Med venlig hilsen 

 

 

Ane Halsboe-Jørgensen 
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